
Oświadczenie złożone 

przez senator Agnieszkę Gorgoń-Komor 

na 52. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 listopada 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Składam oświadczenie w sprawie rewitalizacji terenów po likwidowanej Kopalni Węgla Kamiennego 

„Krupiński” w Suszcu. 

Otrzymuję niepokojące informacje od przedstawicieli gminy Suszec. Mianowicie w 2016 r. zapadła decy-

zja w sprawie likwidacji Kopalni Węgla Kamiennego „Krupiński” w Suszcu, która prowadziła swoją działal-

ność pod ziemią, a także na powierzchni ponad 200 ha na terenie gminy. Kopalnia zatrudniała wówczas 

2,5 tysiąca okolicznych mieszkańców. W związku z tym zlikwidowanie wielu miejsc pracy oraz drastyczny 

spadek dochodów własnych gminy wywołały spore zaniepokojenie. Gmina otrzymała zapewnienie, że tereny 

pokopalniane zostaną zagospodarowane i powstaną na nich nowoczesne zakłady pracy. W dniu 19 lipca 

2018 r. Jastrzębska Spółka Węglowa SA zaprezentowała program rewitalizacji byłej kopalni „Krupiński”, 

a w dniu 4 października 2019 r. zostało zawarte porozumienie o współpracy w zakresie rewitalizacji i rozwo-

ju terenów pokopalnianych pomiędzy Katowicką Specjalną Strefą Ekonomiczną, Spółką Restrukturyzacji 

Kopalń SA w Bytomiu, JSW „Innowacje” SA i gminą Suszec. Strony porozumienia wspólnie opracowały 

koncepcję rewitalizacji i transformacji obszarów zlikwidowanej Kopalni Węgla Kamiennego „Krupiński” 

pod nową nazwą „Nowa Energia. Suszec”. Zbliża się zakończenie procesu likwidacji kopalni, jednakże poro-

zumienie w chwili obecnej nie jest realizowane. 

Wdrożenie stworzonej przez partnerów porozumienia koncepcji zagospodarowania terenów jest ogromną 

szansą na ich rewitalizację i powstanie nowoczesnych przedsiębiorstw, a tym samym na powstanie wielu 

miejsc pracy. W związku z tym uprzejmie proszę o informację, czy porozumienie będzie konsekwentnie rea-

lizowane w gminie Suszec. 
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